
 

 

 

 

REPUBLIKA HRVATSKA 

ZADARSKA ĢUPANIJA 

OPĹINA GRAĻAC 

Opĺinsko vijeĺe 

KLASA: 021-05/13-01/06 

URBROJ: 2198/31-02-13-2 

U Graļacu, 12. prosinca 2013. g. 

 

Z A P I S N I K 

 

s 5. sjednice Opĺinskog vijeĺa Opĺine Graļac odrģane 12. 

prosinca 2013. godine s poļetkom u 17,00 sati u vijeĺnici 

Opĺine Graļac u Graļacu, Park sv. Jurja 1. 

Predsjednica Opĺinskog vijeĺa Katarina Pleġa Jakovljeviĺ 

pozdravlja nazoļne i otvara sjednicu.  

Sluģbenica Jedinstvenog upravnog odjela Opĺine Graļac Bojana 

Fumiĺ vrġi prozivku vijeĺnika radi utvrĽivanja kvoruma. 

Nazoļni su: 

Tadija Ġiġiĺ, Robert Juko, Berislav Crepulja, Viktor Kupļak,  

Ivica Miletiĺ, Stjepan Kneģeviĺ, Katarina Pleġa Jakovljeviĺ, 

Tanja Joviĺ, Nebojġa RaĽenoviĺ, Ivana Tomiĺ, Tanja Rastoviĺ, 

Milka Cvjetkoviĺ, ņorĽe Terziĺ, Milorad Stanisavljeviĺ, Tomo 

Delaļ, Mirko Pezer.  

Nenazoļna: Jasna Konļareviĺ. 

UtvrĽeno je da nazoļna veĺina vijeĺnika (16 od 17) te da 

postoji kvorum za pravovaljano odrģavanje sjednice.  

Ostali nazoļni: Nataġa Turbiĺ, opĺinska naļelnica sa 

zamjenicima -  Antom Juriĺem i Milanom Tankosiĺem, proļelnica 

Jedinstvenog upravnog odjela Anka Ġulentiĺ, sluģbenice Boģica 

Keļa, Svjetlana Valjin i Bojana Fumiĺ. 

 

Aktualni sat poļinje u 17, 02. Prijavljuju se vijeĺnici: Tomo 

Delaļ, Nebojġa RaĽenoviĺ, Tanja Rastoviĺ te Viktor Kupļak.  

 

Tomo Delaļ: upit naļelnici,  6 mjeseci je proġlo od izbora, 

ġto ste napravili da bi ostvarili svoja obeĺanja u Srbu gdje 

ste na tribini ljudima obeĺali doktora, bankomat, koncesonara 

za liniju 1 dnevno sa Zagrebom. Drugo pitanje: zima je tu, 

ljude oko mene (Deringaj, Bruvno) zanima kako ĺe opĺina 

ļistiti ceste, kako im jamļiti da neĺe imati problema ove 

zime?  

Nebojġa RaĽenoviĺ: traģi da se formira komisija, da se vidi 

sta nje na groblju kod stare pijace u Srbu ljudi sade voĺe. 

Tanja Rastoviĺ-  mi smo predali 5. 11. 2013. zahtjev da se 

raspiġu izbori za Mjesni odbor Srb, sad vidim kao da nisu 

uraļunati u proraļun. 



Viktor Kupļak-  ļuli smo da je bila neka blokada raļuna Opĺine, 

zaġto, ako moģete pojasniti. 

 
Naļelnica Nataġa Turbiĺ odgovara na vijeĺniļka pitanja:  

Odgovor T. Delaļu-  nisu to bila obeĺanja, ja sam nastupila 

prema ljudima tako da sasluġam njihove probleme i nastojat ĺu 

ih rijeġiti u 4 godine;  doktor dolazi u Srb odreĽene dane u 

tjednu, bio je ovdje proļelnik za zdravstvo Marceliĺ iz 

Zadarske  ģupanije, Milan Tankosiĺ ga je to pitao, ļuo je i 

sam odgovor, problem su doktori, teġko ih je uopĺe naĺi, a 

kamoli narediti im g dje da idu; bankomat -  pitali smo PBZ, ali  

oni su skeptiļni jer to ide u odnosu na broj korisnika i 

stanovnika, neĺe biti lako to organizirati. Ġto se tiļe linije 

juļer smo s proļelnikom za gospodarstvo Zadarske ģupanije 

razgovarali,  za Srb ĺe se raspisati koncesija za javni 

prijevoz, trebat ĺe se sufinancirati jedan dio, radi se i o 

srednjoġkolcima. Ļiġĺenje cesta-  povjereno Graļac ļistoĺi, oni 

ĺe potpisati ugovor na razini opĺine, ġto se tiļe samog Srba 

gledat ĺe se da se angaģira netko tamo tko ĺe stalno biti 

raspolaganju. Delaļ-  kome ĺe se moĺi graĽani obratiti? 

Naļelnica-  Opĺini, direktorici Graļac ļistoĺe i g. Stjepanu 

Kneģeviĺu koji ĺe vjerovatno to sve organizirati. Odgovoru 

Nebojġi RaĽenoviĺu-  kako smo povjerili druge djelatnosti, tako 

ĺe i odrģavanje groblja raditi Graļac ļistoĺa, predvidjeli smo 

sad malo viġe za groblja. N. RaĽenoviĺ-  ali ovo nitko nikad ne 

odrģava, sramota svaġta se radi po groblju, jedan mjeġtanin 

Srba sadi voĺke, komunalni redar je upoznat s time. Naļelnica-  

ne znam kakve bi s tim veze imala neka komisija, to je 

nadleģnost komunalnog redara. Sad znamo za to, uputit ĺemo 

komunalnog redara, onoga tko to radi. RaĽenoviĺ-  ako moģe u 

ġto kraĺem roku. Odgovor Tanji Rastoviĺ: moģda niste vidjeli,  

to je u proraļunu planirano mi smo to predvidjeli, izraļunali 

smo toļno koliko ĺe trebati za troġkove povjerenstva, odbora, 

listiĺa, to je u one 24 tisuĺe kuna, sami izbori procjenjeni 

na oko 14 tisuĺa kuna. Boģica Keļa-  to je pod stavkom 

obavljanje red. djelatnosti mjesnog odbora. Naļelnica odgovara 

vijeĺniku Kupļaku-  istina je da je Opĺina Graļac bila nekoliko 

dana u blokadi, radi se o sporu koji je od 2008. na sudu, 

ranije u postupku kod ureda drģavne uprave odbijen,  doġla je 

pravomoĺna presuda za zemljiġte oduzeto za groblje, to 

vjerovatno  neĺe biti ni prva ni zadnja, sreĺom smo imali novca 

na raļunu tako da smo to brzo rijeġili, oļekujemo ovrhu od 

tvrtke HEP ESCO, to je joġ jedna velika tuģba gdje ĺemo morati 

platiti velik iznos. Delaļ-  ġto je to? Naļelnica-  to je 

elaborat uġteda el. energije za vodocrpiliġte,  negdje oko 250 

tisuĺa kuna plus kamate i troġkovi, poslali su dvije opomene 

pred ovrhu, nisu joġ napravili ovrhu. Stjepan Kneģeviĺ-  ġto se 

tiļe ļiġĺenja snijega, moli neka svi koji ģive tamo gdje se 

treba ļistiti malo sasijeku grane jer negdje zbog toga neĺe 

strojevi moĺi proĺi, skupi su retrovizori, treba na to 

upozoriti ljude. Aktualni sat zavrġen je u 17, 20 h. 



 
 
Predsjednica predlaģe dnevni red kao u pozivu:  

 
1.  Prijedlog Proraļuna Opĺine Graļac za 2014. godinu i 

Projekcija 2014 - 2016.  

2.  Prijedlog Odluke o izvrġavanju Proraļuna Opĺine Graļac za 
2014. g.  

3.  Prijedlog Programa odrģavanja komunalne infrastrukture 

Opĺine Graļac za 2014. godinu 

4.  Prijedlog Programa gradnje objekata i ureĽaja komunalne 
infrastr ukture Opĺine Graļac za 2014. godinu 

5.  Prijedlog Programa utroġka sredstava o prodaje obiteljske 
kuĺe ili stana u drģavnom vlasniġtvu na podruļju Opĺine 

Graļac u 2014. godini 

6.  Prijedlog Socijalnog programa Opĺine Graļac za 2014. g. 

7.  Prijedlog Programa javnih p otreba u ġportu za 2014. g. 

8.  Prijedlog Programa javnih potreba u kulturi i religiji za 

2014. godinu  

9.  Prijedlog Odluke o rasporeĽivanju sredstava politiļkim 
strankama i ļlanovima Opĺinskog vijeĺa izabranim s liste 

grupe biraļa iz Proraļuna Opĺine Graļac u 2014. godini  

10.  Prijedlog Odluke o imenovanju prinudnog upravitelja 

za stambene zgrade na podruļju Opĺine Graļac 

11.  Prijedlog Odluke o odreĽivanju visine prinudne 

zajedniļke priļuve 

 
te pita ima li prijedloga za izmjene i dopune.  

 
T. Delaļ: zbog ļega se po drugi puta izbjegava staviti na 

dnevni red odluka za ugostiteljske objekte, zbog ļega se 

naļelnica boji iĺi u debakl, razgovarao je u Zadru, potrebne 

je struļna sprema za odreĽenu vrstu kategorizacije, ponovno 

traģi da se ta toļka stavi na dnevni red.  Predsjednica-  ali 

nemamo prijedlog odluke. Delaļ-  neka ga napravi tajnica 

Vijeĺa. B. Fumiĺ: nije tajnica ovlaġteni predlagatelj. Delaļ: 

on ĺe naĺi onda na internetu pa dati prijedlog.  Vijeĺnici 

glasuju o predloģenom dnevnom redu te sa 16 glasova ZA (od 16 

nazoļnih vijeĺnika)-  jednoglasno usvajaju dnevni red koji 

glasi:  

 

DNEVNI RED: 

 
1.  Prijedlog Proraļuna Opĺine Graļac za 2014. godinu i 

Projekcija 2014 - 2016.  

2.  Prijedlog Odluke o izvrġavanju Proraļuna Opĺine Graļac za 
2014. g.  

3.  Prijedlog Programa odrģavanja komunalne infrastrukture 

Opĺine Graļac za 2014. godinu 

4.  Prijedlog Programa gradnje objekata i ureĽaja komunalne 
infrastrukture Opĺine Graļac za 2014. godinu 



5.  Prijedlog Programa utroġka sredstava o prodaje obiteljske 
kuĺe ili stana u drģavnom vlasniġtvu na podruļju Opĺine 

Graļac u 2014. godini 

6.  Prijedlog Socijalnog programa Opĺine Graļac za 2014. g. 

7.  Prijedlog Programa javnih potreba u ġportu za 2014. g. 

8.  Prijedlog Programa javnih potreba u kulturi i religiji za 

2014. godinu  

9.  Prijedlog Odluke o rasporeĽivanju sredstava politiļkim 

strankama i ļlanovima Opĺinskog vijeĺa izabranim s liste 

grupe biraļa iz Proraļuna Opĺine Graļac u 2014. godini 

10.  Prijedlog Odluke o imenovanju prinudnog upravitelja 

za stambene zgrade na podruļju Opĺine Graļac 

11.  Prijedlog Odluke o odreĽivanju visine prinudne 

zajedniļke priļuve 

 
Predsjednica upoznaje vijeĺnike s amandmanima naļelnice na 

prijedloge Proraļuna 2014, Projekcije 2014- 2016. te Odluke o 

izvrġavanju koji im je podijeljen u pisanom obliku. B. Fumiĺ 

objaġnjava da se isti smatraju sastavnim dijelom prijedloga 

buduĺi da ih je podnijela naļelnica kao predlagateljica tih 

akata.  

 

Razmatra se zapisnik s 4. sjednice. Primjedbi na njega nema, 

stoga se zapisnik smatra jednoglasno usvojenim.  

 
Ad/1 

Naļelnica kao predlagateljica objaġnjava prijedlog Proraļuna 

Opĺine Graļac za 2014. i  Projekcije 2014.-  2016:  u ovih ġest 

mjeseci upoznata sa situacijom, objaġnjava jamstvo za stroj-  

ralicu, najviġe prihodi iz drģavnog proraļuna i ģupanijskog 

proraļuna.  U 2014. godini ĺe se dobiti 726 tisuĺa kuna iz 

drģavnog proraļuna, ġto je upravo odobreno Opĺini Graļac. 

Gledali smo da ipak uvrstimo radove koji su zapoļeti i prije i 

koji se trebaju dovrġiti da ne bude samo infrastruktura nego i 

razvoj, predviĽene su i neke nove stavke a uvelike ĺe pomoĺi 

gr aĽanima-   npr. sufinanciranje prijevoza uļenika koji putuju 

u ġkolu  (Zadar, Obrovac, Gospiĺ, Srb),  stipendiranje 

studenata i neki projekti koji su po mom miġljenju bili bitni, 

u fazi smo dogovaranja linije na relaciji Graļac-  Srb. Jedan 

vaģan projekt je SPARC, nismo nositelj i nije veliki iznos, 

ali bitno je ġto se provlaļi kroz proraļun jer bi se kod nas 

trebao otvoriti speleoloġki centar i ģupanija se sloģila da to 

bude u Graļacu, zatim turistiļki informativni centar, za ono 

ġto se veĺ godinama pokuġava, sada u suradnji sa ģupanijskom 

razvojnom zajednicom, da okupi sve OPG -  ove koji bi imali 

zajedniļku prodavaonicu, iz toga bi proizaġla  turistiļka 

zajednica. Moram pojasniti, malo mi je u prijaġnjim 

proraļunima smetalo ġto su se neki projekti spominjali, za sve 

je danas potrebna projektna dokumentacija, a ne da planiramo 

sredstva od njih a da nemamo projektnu dokumentaciju, mnogi su 

me pitali i zaġto ponovno sirana Graļac? Sirana graļac treba 



biti tu iz nekoliko razloga, a sada smo dobili sredstva od 

ģupanije da ga napokon zavrġimo i stavimo u funkciju, svi ovi 

naġi buduĺi projekti mogu biti neprihvaĺeni ukoliko doĽemo na 

crnu listu zbog tog projekta, nije loġe zamiġljen ali nije 

dobro bio izveden. Nadalje, svjesni smo da je naġa 

infrastruktura jako loġa i trebamo joġ neko vrijeme raditi na 

projektima  za javnu infrastruturu, a onda da krenemo na 

razvojne projekte. Joġ jednu stvar sam zapoļela, to je 

poslovna zona, Zavod za prostorno ureĽenje ģupanije ĺe nam 

pomoĺi izraditi plansku dokumentaciju. Sve ostale su toļke 

dnevnog reda nakon ove,  i religija i kultura i ostalo, sve je 

vezano, neke stvari smo i dalje nastaviti financirati, uveli 

smo subvencioniranje ne samo poljoprivrednika, nego sada i 

obrtnika, gdje je moģda dovoljno da jedan ļovjek otvori 

tradici jski obrt, da mu mi damo vjetar u leĽa-  neki stari 

zanat, postolar npr.  Rasprava: Delaļ: ponovno se obraĺam za 

malo tolerantnosti, kao jedini nezavisni vijeĺnik, jer ovih 

dana se dogaĽaju tako ruģne scene u Graļacu, i lijevo i desno 

se obraĺam vama vijeĺnicima, danas je dan D, neka svi diģemo 

ruku po svojoj savjesti, a ne po neļijim nagovorima, 

Predsjednica: nemojte vrijeĽati i reĺi da netko ne glasa po 

svojoj savjesti. Delaļ: zna se i za odlazak odreĽenih 

vijeĺnika u Zagreb, za sastanak koji traje od 1 sat danas u 

Opĺini, nemojte da proraļun padne zbog jednog ļovjeka kojemu 

je mjesto zna se gdje, napisao sam to i danas na svojoj 

stranici. Predsjednica: nemojte nam svima drģati govore, ovo 

je opomena. Delaļ: stavka po stavka-  koliko ste predvidjeli za 

neraz vrstane ceste i kako mislite npr. u Mazinu, koliko 

planirate za ceste, 31. rashodi za plaĺe ļak i sabor i vlada 

smanjuje plaĺe koliko osobno ste planirali svim zaposlenima 

koji su na proraļunu opĺine Graļac smanjiti plaĺe? 311 

rashodi,  312 ostali rashodi za zaposlene ako ne moģete danas 

da date sve pismeno. 321 -  naknada troġkova zaposlenima. 323-  

rashodi za usluge 1 milijun 658 tisuĺa kuna. Subvencija 

trgovaļkim druġtvima-  koja su to druġtva koje ĺe se 

subvencionirati. 38 -  tekuĺe donacije 845 tisuĺa kuna, 421-  

graĽevinski objekti 880 tisuĺa kuna, postrojenja i oprema, 

malo ste rekli glede sirane, koliko je novaca do sada uloģeno 

u tu siranu, koliko je nestalo, zbog ļega je doġlo do 

uruġavanja stropa. Predsjednica-  to nije tema, trebali ste u 

aktualnom satu.  Delaļ-  imamo je opet u proraļunu, zbog ļega je 

doġlo do uruġavanja. Predsjednica-  drģite se dnevnog reda. 

Delaļ-  ovo naġe novo komunalno poduzeĺe 100% je vlasniġtvo 

opĺine, kolike imaju plaĺe zaposleni. Delaļ-  donacije 

poljprivrednicima -  kome, kome se mog u obratiti. Osobno ĺu dati 

svoj glas za proraļun joġ godinu dana. Naļelnica: upravo smo 

se mi kao nova vlast prema finacijama postavili odgovorno 

inaļe ne bismo mogli funkcionirati, ġto se tiļe nerazvrstanih 

cesta predviĽeno je 380 tisuĺa kuna da se prijavi Ministarstu 

reg. razvoja za ceste, u daljnem programu ĺete vidjeti na koje 

ceste se to odnosi. Ġto se tiļe plaĺa vi ste gledali ukupan 



rashod od svih -  vatrogasaca, vrtiĺa, knjiģnice, naġih 

djelatnika. Ja ne mogu u drugim ustanovama odluļiti da smanje 

pla ĺe, mi njima moģemo smanjiti anutitet, ravnatelj mora 

odluļiti ġto ĺe i kako ĺe. Osobno ne upravljam tim 

institucijama veĺ ravnatelji. Ġto se tiļe djelatnika  opĺine-  

smanjeno je veĺ jednom kroz koeficijiente, a zatim je bilo 

smanjenje osnovice 20%, mi mor amo gledati da poveĺamo prihode. 

Subvencije -  imamo jedno poduzeĺe koje smo osnovali ljetos, 

nisu imali ni lopatu i moramo im osigurati osnovna sredstva, 

treba im opreme, treba ih dodatno potpomoĺi da se stave na 

zdrave noge. Subvencije poljoprivrednika -  veĺ sam objasnila, 

zamislila sam ne kao donacija pa da rade ġto hoĺe, ima 

ozbiljnih ljudi koji rade treba im pomoĺi da plasiraju svoje 

proizvode za trģiġte, pomoĺi ima u tome, jedna zadruga bi 

trebala to sve spojiti, jedna prodavaonica koja bi proizaġla 

iz t uristiļkog informativnog centra objedinila bi sve to-  med, 

dģem, sir, eko i turistiļki proizvodi, ovļice. Delaļ: ima 

stoļara koji su oļajni ġto moģete reĺi da li ste i dalje 

predvidjeli taj novac, kako ĺe ta sirana dalje djelovati, hoĺe 

li dalje biti pod P Z Kokirnom, tu i policija ima posla. 

Naļelnica-  nije zamiġljeno da se sufinancira zadruga, ja ne 

kanim tako raditi, jedna zadruga treba biti od tih ljudi koji 

imaju OPG -ove da se udruģe, ne da je stvori Opĺina, veĺ ljudi 

koji se zaista bave poljoprivrednom , da se sami udruģe i 

plasiraju proizvode. Delaļ: 50 tisuĺa kuna dajemo za siranu, a 

joġ je u vlasniġtvu PZ Kokirne. Naļelnica: Opĺina je nositelj 

projekta, PZ Kokirna je sastavni dio tog projekta, ja na 

zadrugu nemam utjecaja, to mogu ljudi iz zadruge, on i moraju 

uvidjeti da taj naļin nije bio dobar i moraju neġto promjeniti 

ako misle biti nositelj. Milorad Stanisavljeviĺ-  prijedlog 

programa odrģavanja kom. infrastrukture-  toļka odrģavanja  

nerazvrstanih cesta -  premalen je iznos, nije samo nasipanje 

pred s vake izbore,  ne samo tada, ne mogu ljudi kod lijeļnika 

niti djeca u ġkolu, ġto se moģe tu napraviti? Naļelnica: moģda 

je malo, mi moģemo unutar toga mijenjati stvake, ako vidimo da 

je zimska sluģba iznosila manje, moģemo preraspodjeliti na 

drugo. Za sve p ostoji rebalans. Stanisavljeviĺ: ģupanijske 

ceste oļiste, a ostane led ispod, ako se ne pospe, a to su 

uzbrdice i bude klizavo, da li je moguĺe da se posipa jer 

inaļe nismo niġta napravili. Naļelnica-  jednim dijelom je i to 

posipanje bio razlog zaġto smo razgovarali i s Cestama 

Zadarske ģupanije, ni ranije Komunalno nije posipalo, naġe  su 

ceste, ne znam moģe li g. Kneģeviĺ na to neġto nadodati. 

Viktor Kupļak: naļelnica je odliļno prezentirala toļke, ģelio 

sam je samo javno pohvaliti ġto je ukljuļila prijevoz 

srednjoġkolaca i stipendiranje studenata. Nebojġa RaĽenoviĺ-  s 

ovim proraļunom Srb dobiva 400 tisuĺa kuna, a djeļji vrtiĺ 

milijun kuna. Najmanje u 15 godina. Naļelnica: zaġto planirati 

viġe ako se ne moģe izvrġiti. Vrtiĺ je opĺinska ustanova, 

koliko ste  se Vi ukljuļili s prijedlozima za uvrġtavanje 

pojedinih stavki u proraļun? RaĽenoviĺ-  vidim da nova 



koalicija funkcionira pa ĺe se vjerovatno izglasati proraļun 

pa nisam, inaļe bih promjenio sve stavke proraļuna. Delaļ-  a 

njemu opomena kao ġto je meni bila, predsjednice? 

Predsjednica -  zaġto bih ja nekome polagala raļune gdje sam ja 

bila i zaġto, ja vijeĺnike obavijestim o onome o ļemu trebam, 

to su stvari SDP -a pa se Vas ne tiļu. Tanja Rastoviĺ-  

socijalni program -  dosta je dobar, bila je praksa da se 

pomogne poljoprivrednicima, u ljetnom periodu ljudi ostaju bez 

vode, znala se ljudima dovesti voda, da li postoji moguĺnost 

da se dopremi voda poljoprivrednicima. Naļelnica-  nije to 

socijalni program, to su do sada radila vatrogasna druġtva, 

ljudi su zvali i ov e godine, DVD Graļac je dovozio vodu, moģda 

u Srbu nije bilo toliko problema, pomogli smo ljudima, troġak 

odvoza je oko 400 kuna, bili smo duplo na gubitku, nismo imali 

moguĺnost naplate vode, a morali smo plaĺati prijevoz. Tanja 

R. ï dovest ĺe se i to u red pa ĺe se plaĺati. Naļelnica-  

rijetki su ti koji su voljni plaĺati. Punili su se bunari.  

Koriste se priļuvna sredstva jer je to neka vrsta elementarne 

nepogode, u mjesec dana po tri puta smo ostajali bez vode, 

pomagali smo i do sada, pomoĺi ĺe se i dalje koliko se bude 

moralo, nije dobro da se radi preko opĺine kad mogu to s DVD-

om dogovoriti. RaĽenoviĺ: da li se kontrolira voda u Graļacu? 

Naļelnica: da. Delaļ: kolegici Rastoviĺ ģeli reĺi da je tako i 

u njegovom Kosinju tko je daleko od vatre slabo se gr ije. 

Robert Juko: vodovod Daniloviĺi-  svake godine se provlaļi, je 

li uopĺe iġta odraĽeno na tome? Treba RaĽenoviĺ vidjeti od 

proġlih godna kakve su bile cifre, rekao sam da je prenapuhan 

proraļun pa sam bio kritiziran. Naļelnica: izgradnja vodovoda-  

kolik o ja znam bio je vododvo ĂDaniloviĺiñ zapoļet, nije 

dovrġen veĺ je u velikom dijelu prikopļan, ostao je jedan dio 

koji treba zavrġiti, opĺina ne moģe izvoditi radove, treba 

napraviti idejni projekt, planirano je 20 tisuĺa, moģda neĺe 

biti ni toliko, mislim  da nije u redu prema tim mjeġtanima da 

se ne dovrġi kad su neki prikljuļeni, isto tako i vodovod 

Kijani, dobila sam informaciju da je on dobivao i sredstva od 

ģupanije, kao i vodovod Brotnja, pitanje je vremena kad bismo 

doġli u probleme s Hrvatskim vodama koje su trebale to 

dovrġiti, bivġi direktor je kompenzirao to s dugom tvrtke 

prema Hrvatskim vodama tako da Brotnja nije dovrġena. 

Svjetlana Valjin -  moraju se poġtovati propisi o gradnji, 

najjednostavnije je proġirenje do 400 m postojeĺeg vodovoda, 

da se  ne ulazi neke velike procedure i realno je to moguĺe 

izvrġiti tijekom godine. Nebojġa RaĽenoviĺ predlaģe da se 

poimeniļno upiġe tko je kako glasao. Vijeĺnici takav prijedlog 

N. RaĽenoviĺa odbijaju (2 ZA, 14 PROTIV). Kako viġe nije bilo 

prijava za raspravu , vijeĺnici glasuju o prijedlogu Proraļuna 

Opĺine Graļac za 2014. godinu i Projekcija Proraļuna Opĺine 

Graļac za razdoblje 2014-  2016. godine. Od 16 nazoļnih 

vijeĺnika, 13 vijeĺnika glasuje ZA, nitko PROTIV, 3 vijeĺnika 

je uzdrģano. Predsjednica utvrĽuje da je Opĺinsko vijeĺe 

veĺinom glasova donijelo  



 

Proraļun Opĺine Graļac za 2014. godinu 

 

i  

Projekciju Proraļuna Opĺine Graļac  

za razdoblje 2014- 2016. godine 

 

 koji se prilaģu i sastavni su dijelovi ovog zapisnika. 

 
Ad/2 

Odluka o izvrġavanju proraļuna 2014. g. Predsjednica Pleġa 

napominje da 2 -9. toļka koje slijede sve proizlaze iz 

proraļuna i moli vijeĺnike da se drģe dnevnog reda i ne idu u 

ġirinu. Naļelnica-  ova odluka predstavlja zakonski okvir kako 

ĺe se troġiti, tko je odgovoran za to. Prijava za raspravu 

nema. Vijeĺnik Delaļ izaġao iz vijeĺnice u 18,11 h. Vijeĺnici 

glasuju:  od trenutno nazoļnih 15 vijeĺnika 11 je ZA, 0 

PROTIV, 4  uzdrģana. Veĺinom glasova donosi se 

 

Odluku o izvrġavanju Proraļuna Opĺine Graļac za 2014. g. 

 
 koja se prilaģe i sastavni je dio ovog zapisnika. 

 

Tomo Delaļ se vratio na sjednicu u 18, 12 h. 

 
Ad/3 

Prijedlog programa odrģavanja komunalne infrastrukture 2014. 

Naļelnica-  obavljanje djelatnosti je povjereno trgovaļkom 

druġtvu Graļac ļistoĺa, S. Valjin-  vezano za ceste konkretno, 

treba napraviti popis nerazvrstanih cesta, to nalaģe i 

revizija. Vijeĺnica Ivana Tomiĺ izaġla u 18, 13. Svjetlana 

Valjin -  donijet ĺe se i dodatni godiġnji program, to ĺe biti 

konkretan odgovor koje ĺe to ceste biti. Delaļ: rekli ste 

naļelnice da ĺe to raditi naġe komunalno, kako ĺe i s ļime, 

predlaģem da u poļetku raspiġtete neki natjeļaj, ljudi se 

svakodnevno javljaju, odredite neka neki donaļenik ili netko 

od djelatnika jedan dan u tjednu bude na raspolaganju da ljudi 

znaju kome  se mogu obratiti. Predsjednica -  kod naļelnice je to 

ļetvrtkom, kod gĽe Valjin utorkom i ļetvrtkom. Naļelnica-  veĺ 

smo se prijavili na natjeļaj Fonda za zaġtitu okoliġa za jednu 

kombinirku 80% od Fonda,  opĺina 20%. Ivana Tomiĺ vratila se u 

18, 17. Delaļ-  gdje je kamion?  Predsjednica -  Vi biste trebali 

ono ġto predlaģete dostaviti kao pisani prijedlog. Vijeĺnici 

glasuju, od ukupno nazoļnih 16 vijeĺnika  ZA je 12, nitko 

protiv, 4 uzdrģana. Veĺinom glasova donosi se 

 

Program odrģavanja komunalne infrastrukture 
Opĺine Graļac za 2014. godinu 

 

 koji se prilaģe i sastavni je dio ovog zapisnika. 

  



 

Ad/4 

Prijedlog programa gradnje komunalne infrastrukture 2014.g. 

Naļelnica-  objaġnjava, crkve jednako, sirana-  50 tisuĺa kuna-  

neĺe direktno iz naġih sredstava veĺ smo dobili sredstva, 

idejni projekt ï za sanaciju mjesnog doma Srb, razgovarala  s 

Tankosiĺem i joġ jednim ļlanom vijeĺa neki fond im treba 

pomoĺi, mi bismo pomogli oko projektne dokumentacije,  fasade 

stambenih zgrada -  mi projekte, a ministarstvo radove, 

moder nizacija i asfaltiranje nerzavrstanih cesta, izrada 

projektne dokumentacije, za novu mreģu javne rasvjete dobilo 

se joġ prije 70 tisuĺa kuna od ģupanije,  nije utroġeno u tu 

namjenu, a mora se namjenski utroġiti. Delaļ: bio sam u 

Popini, kolega ņorĽe traģi da se u Popini stavi par rasvjetnih 

tijela. Ima li ġanse u sljedeĺoj godini? Naļelnica: 50 tisuĺa 

kuna nije dovoljno, Velika Popina ne moģe dobiti novu 

izgradnju bez projektne dokumentacije, niġta se viġe ne moģe 

bez nje, to ġto je netko prije mislio da moģe tako, ne ide.  

Dokumentacija nam treba da bismo na natjeļajima mogli dobiti 

sredstva. RaĽenoviĺ-  a Srb? Naļelnica-  to obuhvaĺa i Srb i 

Graļac. Tanja Rastoviĺ: nijedna zgrada u Srbu, za onu jednu 

smo se sami izborili. Naļelnica-  ta zgrada nije ļisto 

vla sniġtvo pa dok se to ne rijeġi ne vrijedi, neĺe oni to 

prihvatiti, i za ove ġto su uvrġtene moramo rijeġiti pitanje 

legalnosti. Tanja Rastoviĺ: gruntovnica je kljuļni problem, 

treba to rjeġavati u sljedeĺem proraļunu. Valjin-  nisu u 

pitanju velika sredstva , ali je dugotrajno.  Naļelnica: veĺ 

smo angaģirali odvjetniļki  ured Kotlar Vidov, naġa pravnica 

ne moģe sve to stiĺi raditi.  Tanja Rastoviĺ-  mislila sam za 

mjesni dom da smo se izborili sami, ne za stambenu zgradu u 

Srbu, ni za mjesni odbor ovo neġto mi nije ġtimalo zato nisam 

podrģala proraļun, tu mi je neġto ļudno. Naļelnica-  raniji 

mjesni odbor nije opravdao sva dobivena sredstva, zakljuļila 

sam da naknada ne moģe iznositi viġe nego vijeĺniļka, ako 

stvarno radi u redu, ali ako ne... Mora se opravdati ono ġto 

se daje, mora proĺi vrijeme kad se samo traģilo novac i 

potezalo za rukav, a niġta zauzvrat. Tanja Rastoviĺ slaģe se s 

time. Predsjednica -  onaj Vaġ prijedlog za Mjesni odbor, 

predali ste, ja nisam stigla oļitovati se. Vijeĺnici glasuju, 

od ukupno n azoļnih 16 vijeĺnika  ZA je 13, nitko protiv, 3 

uzdrģana. Veĺinom glasova donosi se 

 

 Program gradnje objekata i ureĽaja komunalne infrastrukture 
Opĺine Graļac za 2014. godinu 

 

 koji se prilaģe i sastavni je dio ovog zapisnika. 

  
Ad/5 

Prijedlog programa ut roġka sredstava od prodaje kuĺa i 

stanova. Naļelnica: g. Brajko najavio da su napokon krenuli s 

radom i da ĺe odreĽeni broj stanova i kuĺa biti prodan, u 



dogovoru s njima smo planirali, ali nismo htjeli pretjerati. 

Vijeĺnici glasuju, od 16 nazoļnih vijeĺnika 14 je ZA, nitko 

protiv, 2 uzdrģanih. Veĺinom glasova donosi se 

 
Program utroġka sredstava  

od prodaje obiteljske kuĺe ili stana u drģavnom vlasniġtvu na 

podruļju Opĺine Graļac u 2014. godini 

 
 koji se prilaģe i sastavni je dio ovog zapisnika. 

  
Ad/6 

Socijalni program -  proļelnica Anka Ġulentiĺ obrazlaģe 

kategorije: prijevoz starijih osoba odnosi se na veĺ ugovoreni 

prijevoz koji joġ traje, za Crveni kriģ poveĺano jer se 

predviĽa usluga dovoza starih i nemoĺnih na naļin da se 

pokriju sva naselja putem C rvenog kriģa, raspored je veĺ 

napravljen i mijenjat ĺe se u skladu s potrebama, obuhvaĺena 

su i dosadaġnja i nova naselja, npr. utorkom za podruļje Srba 

kada dolazi lijeļnik. Prijevoz uļenika srednjih ġkola je sad 

posebna stavka, za studente ĺe se utvrditi kriteriji i 

raspisati natjeļaj. Tanja Joviĺ-  samo studenti ili i uļenici? 

A. Ġulentiĺ: ovo su samo studenti, srednjoġkolci su 

sufinancirani kroz prijevoz. Naļelnica-  donijet ĺe se 

kriteriji i za sva nagraĽivanja, svi uļenici su naġa djeca, i 

oni koji se ġkoluju drugdje,  kako uļenici tako i studenti, 

odredit ĺe se kriteriji i za sportaġe. Delaļ: ako se veĺ ide u 

takav program osiguravanja prijevoza bilo bi dobro uzeti kombi 

na leasign i jednog djelatnika zaposliti, najjeftinije. To je 

moj prijedlog. A. Ġulentiĺ: ovo je u programu predviĽeno  kroz 

Crveni kriģ koji veĺ ima vozilo i ļovjeka u mobilnom timu i 

joġ se planira kroz javne radove nekoga uzeti da to radi. 

Delaļ-  da ne bude zapoġljavanja Ăpo babi i stricuñ. Vijeĺnici 

glasuju, od nazoļnih 16 vijeĺnika ZA je 16 -  jednoglasno se 

donosi  

 

Socijalni program Opĺine Graļac za 2014. godinu 

 

 koji se prilaģe i sastavni je dio ovog zapisnika. 

 

Ad/7 

Program javnih potreba u ġportu-  Naļelnica: meni je bila 

upuĺena kritika za NK ĂVelebitñ sa svih strana, dovoljno je 

novca bilo do sada uloģeno u NK, treba to odrģati, za djecu 

treba osigurati sredstva, jedino je bilo moguĺe umanjiti 

anuitet, ostale udruge dobivale su skoro svake godine isto, 

neka pokaģu ġto mogu doprinijeti. Delaļ: podrģavam ġto ste 

dali nogometnom klub u, ģao mi je ġto nema nigdje navedene 

koġarke, naļelnici su prije to blokirali, u razgovoru s 

Nikolom Miljuġem sam doznao,  bilo je dosta zainteresiranih 

mladih, predlaģem da se ubaci neki dodatni novac ako su voljni 

raditi. Drago mi je dalo da ste dali no gometu, bivġi tajnik me 



napao nako proġle sjednice zbog one boģiĺnice, on je rekao da 

je bio jedini zaposleni, a bila je i gĽa. od Rajka Brļina i 

neki drugi. Predsjednica -  prvo treba osnovati klub. Anka 

Ġulentiĺ: Koġarkaġki klub je dobivao sredstva, ali mora, kao i 

svi drugi, kad mi raspiġemo poziv podnijeti prijavu, on se 

nije javljao, a traģi; ako postoji i odrģao je skupġtinu, kao 

i drugi, mora se javiti, ako se uspostavi ili osnuje neka nova 

udruga tijekom godine za to je predviĽen dio sredstava, kada 

oni to naprave mogu kroz rebalans i izmjene uĺi i pomeniļno, 

dok nije tako ne moģe poimeniļno. Vijeĺnici glasuju, od 16 

nazoļnih vijeĺnika svih 16 glasuje ZA, dakle, jednoglasno se 

donosi  

 
Program javnih potreba u ġportu za 2014. g. 

 
 koji se prilaģe i sastavni je dio ovog zapisnika.  

 
Ad/8 

Prijedlog programa u kulturi i religiji 2014. Naļelnica-  oni 

koji su se javili na raspisani javni poziv uvrġteni su. 

Berislav Crepulja izlazi u 18, 46. Naļelnica: odudara Udruga 

ĂProsperoñ , tu je i Udruga ĂUnañ. ĂProsperoñ promovira Opĺinu 

u najboljem svjetlu. Delaļ: gledajuĺi sve to,  jako lijepo, 

ļitaonica, ove godine smo preskoļili ĂJesen u Graļacuñ, tko ĺe 

iduĺe godine to organizirati. Naļelnica-  bilo bi lijepo u 

sklopu Turistiļkog informativnog centra da se organizira. I 

ovdje je takoĽer predviĽen kumulativni iznos za nove udruge 

koje se evenutalno osnuju.  Vijeĺnici glasuju, od trenutno 

nazoļnih 15 vijeĺnika, njih 14 je ZA, nitko protiv, 1 uzdrģan. 

Veĺinom glasova donosi se  

 

Programa javnih potreba  
u kulturi i relig iji za 2014. godinu  

 
 koji se prilaģe i sastavni je dio ovog zapisnika. 

 
Ad/9 

Prijedlog odluke o rasporeĽivanju sredstava iz proraļuna 

politiļkim strankama-  Naļelnica: prijedlog prema zakonskim 

odredbama. Tanja Joviĺ-  za osobu koja se ne pojavi na vijeĺu, 

moģe li se uskratiti isplata? Predsjednica-  to nije tema, nije 

to vijeĺniļka naknada. Tomo Delaļ-  ja nemam takve ovlasti, ali 

predlaģem da se vi stranke odreknete toga za djecu. 

Predsjednica -  ne moģemo tako. Berislav Crepulja se vratio na 

sjednicu u 18, 52. Vijeĺnici glasuju, od 16 nazoļnih vijeĺnika 

svih 16 glasuje ZA, dakle, jednoglasno se donosi  

 
Odluka o rasporeĽivanju sredstava politiļkim strankama i 

ļlanovima Opĺinskog vijeĺa izabranim s liste grupe biraļa iz 

Proraļuna Opĺine Graļac u 2014. godini  

 



 koja se prilaģe i sastavni je dio ovog zapisnika. 

 
Ad/10 

Naļelnica objaġnjava:opĺina je obvezna organizirati prinudnu 

priļuvu, mi smo se odluļili za naġu tvrtku, moraġ biti ovdje 

da bi mogao reagirati u sluļaju potrebe. S. Valjin: suvlasnici 

su duģni pridonositi odrģavanju vanjskih i zajedniļkih 

dijelova zgrada. Naģalost, od zavrġetka rata nikad nije bilo 

stanje do neke mjere ureĽeno da bi se organiziralo prinudno 

upravljanje. Stanari nisu sami sklopili ugovore s nekom 

tvrtkom. Krajnje je vrijeme da se uvede ta mjera za neke 

sanacije i hitne intervencije koje smo odraĽivali mi. Veĺina 

je stanova joġ u vlasniġtvu RH,  drģava se javila,  voljna je 

plaĺati priuļuvu za svoje stanove, ostatak stanova je ili 

prodan ili darovan, tu postoje privatni vlasnici.  Obzirom da 

je teġko izmeĽu svih njih skopiti ugovor, doġli smo u 

situaciju da moramo neġto poduzeti, naġe druġtvo je tu na 

terenu, ima priliku tako osigurati sredstva.Prinudna situacija 

traje dok se ne sklope ugovori s nekom tvrtkom, do tad im je 

tu prinu dni upravitelj. O visini priļuve ima razliļitih 

miġljenja, Min. graditeljstva odredilo je etalnosku 

vrijednosti 2,70 kn/m2, trenutno je ovdje moģda malo prevelika 

pa smo iġli na 1,80. Sredstva se vode posebno i na raļunu su 

svake zgrade posebno. Naļelnica: svaka zgrada odnosno ulaz ima 

svoj ģiro raļun i predstavnika, veĺina vlasniġtva stanova je 

RH. Zbog toga ĺe se i dok je joġ RH vlasnik veĺine stanova 

dobiti sredstva od drģave.  Rasprava: Miletiĺ, Kupļak, 

Rastoviĺ. Miletiĺ: kako gdje nema vlasnika, ne znamo gdje je? 

Valjin: zna se tko je uknjiģen na svaki stan, ili drģava ili 

privatni vlasnik. Miletiĺ-  da znam ljudima reĺi. Naļelnica-  

predloģila sam da iz nadleģnog ministarstva organiziraju 

stanarima  predavanje da im sve objasne. Mi to sad moramo 

napravit i, pustili su nas da se borimo s ljudima. Delaļ: rekli 

ste da treba zaposliti osobu, prepuġtate ĂĻistoĺiñ, koji su 

kriteriji? Naļelnica-  upravitelj -  to je pravna osoba, a ne 

fiziļka osoba. Kupļak: ljudi koji su kupili stan moraju 

plaĺati i priļuvu, a onaj koji ne plaĺa,  nije vlasnik, za 

njega ministarstvo plaĺa. Povoljnije je biti u drģavnom stanu 

nego u vlastitom. Svjetlana Valjin: Vlasniġtvo obvezuje, tko 

ima za kupiti pretpostavlja se da ima dovoljno novca za to. 

Vijeĺnici glasuju, od trenutno nazoļnih 16 vijeĺnika, njih 15 

je ZA, nitko protiv, 1 uzdrģan. Veĺinom glasova donosi se  

 

O D L U K A  

o imenovanju prinudnog upravitelja za stambene zgrade na 

podruļju Opĺine Graļac  

 

 koja se prilaģe i sastavni je dio ovog zapisnika. 

 
 
 



Ad/11 

Prijedlog odluke o visini priļuve. Naļelnica predlaģe. Tanja 

Rastoviĺ: 2,70 kn, to me zbunilo, prolazeĺi kroz te neke 

zgrade za neke je i ovo previġe, opteretit ĺe se previġe 

ljude. Anka Ġulentiĺ: priļuva je iskljuļivo namjenjena za 

saniranje onoga ġto se oni dogovore, neki ĺe moģda iĺi i u 

kredite da naprave ġto viġe.  Nema viġe u dolaska u opĺinu jer 

kisne krov. Valjin: prinudna uprava je privremena, dok se ne 

dogovore stanari drukļije, moģda se dogovore za 5 kuna svojim 

meĽuvlasniļkim ugovorom.  Tanja R: ne znam kako ljudima 

objasniti. Valjin -  drģava ĺe i dalje obnavljati zgrade. 

Naļelnica-  privatne tvrtke u Zadru na tome zaraĽuju velik 

novac, mi mislimo da je ovako bolje, Miletiĺ-  a ako mi 

odaberemo opet ĂĻistoĺuñ, mora li biti ista cijena. Naļelnica-  

moģete dogovoriti viġe. M. Pezer -  ġto je njihova obveza, da li 

ĺe oni voditi evidenciju, obavljati popravke, evidentirati 

prihode. Naļelnica-  upravitelj ĺe morati rjeġavati 

administraciju, knjiģiti, izvrġavati poslove po pozivu. 

Kneģeviĺ: zgrada koliko skupi novca, s toliko raspolaģe. 

Vijeĺnik Stanisavljeviĺ je izaġao. Vijeĺnici glasuju, od 

trenutno nazoļnih 15 vijeĺnika, njih 12 je ZA, nitko protiv, 3 

uzdrģana. Veĺinom glasova donosi se  

 

O D L U K U 

o odreĽivanju visine prinudne zajedniļke priļuve 

 

 koja se prilaģe i sastavni je dio ovog zapisnika.  

 

 

Zavrġeno u 19, 13 h.  

 

 

 
ZAPISNIK SASTAVILA:                   PREDSJEDNICA: 

Bojana Fumiĺ, mag. iur.          Katarina Pleġa Jakovljeviĺ     

 

 
 


